

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၈ရက်နေ့မှ ဩဂုတ်လ ၁၃ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေး သတင်း စုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာ ဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေး ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များ ပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

စဉ်	ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း
၂၈	၂၈.၇.၂၀၁၇	<p>ကရင်ပြည်နယ်အခြေစိုက် သတင်းမီဒီယာသမားများနှင့် မြန်မာပြည်တောင်ပိုင်း ဂျာနယ်လစ်ကွန်ယက် (SMJM) အဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းပြီး သတင်းလွတ်လပ်ခွင့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်သည့် လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုကို ဇူလိုင်လ ၂၈ ရက်တွင် ဖားအံမြို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လှုပ်ရှားမှုအား မြန်မာပြည်တောင်ပိုင်း ဂျာနယ်လစ်ကွန်ယက်မှဦးဆောင်ပြုလုပ်ပြီး ဖားအံ နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့မှ သတင်းသမား ၂၀ ဦးခန့် ပါဝင်ကာ ဖားအံမြို့အတွင်း နာရီစဉ်ရှေ့၊ ဖားအံမြို့မ ရဲစခန်း၊ ဖားအံမြို့ အစိုးရ စာပေါင်းရုံးရှေ့ စသည့် နေရာ သုံးခုတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သတင်းလွတ်လပ်ခွင့် လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်ရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ SMJM တွဲဖက်ညှိနှိုင်းရေးမှူး (ကရင်) ရဲမင်းခေါင် မှ “သတင်းလွတ်လပ်ခွင့် ရရှိအတွက် ပြည်သူ့ဘက်မှ ရပ် တည်ပြီး သတင်းသမားတွေ ဆောင်ရွက်ရတဲ့ အကြောင်းပါဘဲ။ အစိုးရ ကနေပြီးတော့ လွတ်လပ်စွာ သတင်းရယူခွင့်ပေးမှသာလျှင် ကျနော်တို့က ပြည်သူတွေကို သတင်းအမှန်ချပြ ပေးနိုင်မယ်။ ဒါမှလည်း ပြည်သူတွေက အစိုးရနဲ့ ကျနော်တို့ကြားမှာ နားလည်မှုရှိလာမယ်။ သတင်းအမှောင်ချတယ် ဆိုတာမျိုး မဖြစ်စေချင်ဘူးပေါ့နော်။ ဒါကြောင့် ကျနော်တို့ ကမ်ပိန်း လှုပ်ရှားမှုတွေ လုပ်ရတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ သတင်းမီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့် ကမ်ပိန်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် အခြေစိုက် ကရင်သတင်းစဉ် အပါအဝင် အခြားနယ်ခံ သတင်းမီဒီယာများဖြစ်သည့် ဟင်္သာမီဒီယာ၊ The Voice weekly၊ DVB၊ သံလွင်တိုင်း နှင့် နယ်မြေခံ သတင်း ထောက် အသီးသီးတို့ ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့သည်။ (KIC Link)</p> <p>ဂျန်လ ၂၈ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းလင်းခေးခရိုင်တွင် ဒေသအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး (JMC - L) ရုံးကို လင်းခေးခရိုင်၊ လင်းခေးမြို့နယ်၊ ပုန်းထွန်ရပ်ကွက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လတ်တလောတွင် ရုံးလုပ်ငန်း JMC - L ရုံးလုပ်ငန်းမဖွဲ့နိုင်သေးသော်လည်း ပြည်နယ်အဆင့် JMC-S မှ ရုံးလုပ်ငန်းလည်ပတ်နိုင်ဖို့ ကူညီပေးထားကြောင်း ခရိုင်အဆင့်ကော်မတီဝင် စိုင်းဘဟန်မှပြောသည်။ အခမ်းအနားသို့ ဖိတ်ကြားထားသော လူဦးရေ ၂၀၀ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link)</p> <p>ဇူလိုင်လ ၂၈ရက်နေ့ ညမှစပြီး နမ့်ခမ်းမှ ကိုးကန့်နယ်စပ်အထိ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းဒေသနှင့် ထိစပ်နေသည့် တရုတ်ဘက်ခြမ်းတွင် စစ်တပ်အပါအဝင် ရဲတပ်ဖွဲ့များကို တရုတ်ဘက်မှ လုံခြုံရေး တိုးမြှင့် တပ်လှန်မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ တရုတ်ဘက်မှ တပ်လှန်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်းသည် မြန်မာဘက်တွင် တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်နိုင်သည်ဆိုသည့် ကောလဟာလများကြောင့် ဖြစ်နိုင်သည်ဟု နယ်စပ်အရေးလေ့လာသူများမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (BBC Link)</p>	<p>သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့် လှုပ်ရှားမှု</p> <p>JMC - L</p> <p>တရုတ်- မြန်မာ ဆက်ဆံရေး</p>
၂၉	၂၉.၇.၂၀၁၇	<p>လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ရွှေဂွန်း ကျေးရွာအပိုင် ဝါးဘိုးတောင် နယ်မြေတွင် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက်တွင် တပ်မတော်၊ ကရင်ပြည်နယ် နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့၊ ပူးပေါင်းအဖွဲ့နှင့် ဒီကော့ဘီအေခွဲတပ်အဖွဲ့ ကြားတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တပ်မတော်သားနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်လွင်ဦးမှပြောခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အလွတ်သဘောဆွေးနွေးပွဲ (Stakeholder Meeting) ကို ဇူလိုင် ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ဆောင်ရွက်နေသည့်များနှင့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံပြင် ဆင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသည့်အကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ သတင်းစကားပါးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပင်လုံစာချုပ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသူများ၏ ဆွေးနွေးသွားချင်းများနှင့် နယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပညာရှင်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အကြီးမားဆုံး Stakeholder ဖြစ်သည့် အစိုးရအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်ရပ်စဲရေးကြေညာပေးရန်အပါအဝင် အချက် ၅ ချက်ကို မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါ AMDP ကိုယ်စားလှယ် အမျိုးသားလွှတ်တော်အမတ်ဟောင်း ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုးက အစိုးရအား အကြံပြုတင်ပြခဲ့သည်။ အစိုးရသစ်လက်ထပ်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့သော ယခုဆွေးနွေးပွဲတွင် တပ်မတော် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ခဲ့ခြင်း မရှိပါ။ (The Ladies Link) (DVB Link) (Myanmar State Counsellor Office Link) (RFA Link) (MON News Link)</p> <p>မြန်မာနှင့်ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအကြား ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် လက်မှတ်ရေးခဲ့သည့် စစ်ဘက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် မြန်မာဘက်မှ စစ်ဘက်လုံခြုံရေး ဒုတိယအကြီးအကဲ ဝိုင်းချုပ်သန်းထွတ်သိန်းနှင့် ဗီယက်နမ် ဒုတိယကာကွယ်ရေး</p>	<p>DKBA - TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>Stakeholder Meeting</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>

		<p>ဝန်ကြီး Nguyen Chi Vinh တို့ သဘောထားဖလှယ်ခဲ့ကြကြောင်း ဝီယက်နမ်အစိုးရပိုင်သတင်းတွင် ဇူလိုင်လ ၂၉ ရက်နေ့က ဖော်ပြခဲ့သည်။ (VOA Link)</p>	
<p>၃၀</p>	<p>၃၀.၇.၂၀၁၇</p>	<p>အရှေ့တိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် (တောင်ကြီးမြို့) လက်အောက်ခံ ဆီဆိုင်မြို့နယ်အခြေစိုက် ဘန်းယဉ် အခြေချ တပ်စခန်း အစိုးရတပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်းအမှတ် ၄၂၅ သည် သျှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း တောင်ကြီးခရိုင် ဟိုပုံးမြို့နယ် နမ့်ပါချီးကျေးရွာအုပ်စု ဟိုင်ခိုင်းကျေးရွာအနီးတွင် အပြစ်မရှိပြည်သူ ၁ ဦးအား ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်၍ အလောင်းကိုမီးရှို့ခဲ့သည်ဟု RCSS သတင်းဌာန Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁:၀၀ နာရီအချိန်တွင် အသတ်ခံရသူလုံးရွှေမှ ဟိုင်ခိုင်းကျေးရွာနှင့် ၁ မိုင်ခန့်အကွာတွင် မှီရာထွက်နေချိန်တွင် အစိုးရတပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် ၄၂၅ စစ်ကြောင်းနှင့် ထိပ်တိုက်တိုးမိ၍ အစိုးရတပ်မတော်၏ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေး မေးမြန်းခြင်းခံရပြီးနောက် လုံးရွှေအား နေ့လည် ၃:၀၀ နာရီဝန်းကျင်ခန့်တွင် သတ်ဖြတ်ပြီး ရုပ်အလောင်းအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း ၊ လုံးရွှေ၏ ရုပ်အလောင်းအား ရွာသားများတွေ့ရှိချိန်တွင် မီးလောင် ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရသည်ဟု Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ အသတ်ခံရသူ လုံးရွှေမှာ ဟိုပုံးမြို့နယ် နမ့်ပါချီးကျေးရွာအုပ်စုတွင် အငှားအလုပ်သမားအဖြစ် လာရောက်လုပ်ကိုင်နေသူဖြစ်သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီ အစီရင်ခံစာ(Democracy Reporting International-DRI) ၊ ဟန်းစ် ဆိုင်ဒယ်လ် ဖောင်ဒေးရှင်း (Hanns Seidel Foundation-HSF) နှင့် တိုင်းရင်းသားများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလေ့လာရေးစင်တာ (Centre Of Development and Ethnic Studies-CDES) တို့မှ ဦးဆောင်၍ သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း တောင်ကြီး မြို့၊ တောင်ကြီးဟိုတယ်တွင် ဖက်ဒရယ်ရေးရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့မှ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့အထိ ၃ ရက်တာ ကျင်းပခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကိုအနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်း အယောက် ၅၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Taifreedom Link)</p> <p>ကေအန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဖာပွန်ခရိုင်၌ ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကေအန်ယူ ဖာပွန်ခရိုင် အလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီများနှင့် ကရင်အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးမှ လာမည့် စက်တင်ဘာလ အတွင်း အကူအညီ အထောက်အပံ့များ လုံးဝပြတ်တောက်သွားတော့မည့် အီတူးထာ့ ပြည်တွင်းစစ်ရှောင် IDPs များအတွက် အကူအညီများ ဆက်ပေးရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်ဟု ဇူလိုင် ၃၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (KIC Link)</p> <p>ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) နှင့်တရားစွဲဆိုခံထားရသည့် Myanmar Now အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဆွေဝင်းကိုမင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရဲစခန်းမှ ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှာ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ "ဩဂုတ် ၃ ရက်မှာ မန္တလေးမှရဲစခန်းကို သွားအဖမ်းခံဖို့ ပြင်ဆင်နေတဲ့အချိန်မှာ ကိုဆွေဝင်းက ဗန်ကောက် မှာ ရှိတဲ့ ရုံးခွဲကိုသွားပြီးလွှဲပြောင်းစရာရှိတာတွေ လွှဲပြောင်းဖို့အတွက် သွားတဲ့ အချိန်မှာ အဖမ်းခံရတာ။ မန္တလေးအိုးဘို ထောင်ကို ပို့မလား။ မင်္ဂလာဒုံရဲစခန်း အချုပ်မှာပဲထားမလားဆိုတာတော့ မသိရသေးဘူး"ဟု MyanmarNow သတင်းဌာနမှ ကိုထက်ခေါင်လင်းမှပြောသည်။ မင်္ဂလာဒုံလေဆိပ် အများပြည်သူ မြင်ကွင်းမှာ သူ့ကို ဖမ်းဆီး ခဲ့ပုံနှင့် ပတ်သက်လို့ တရားမျှတမှု မရှိဘူးလို့ ရဲစခန်းမှာတွေ့ဆုံခဲ့စဉ် ကိုဆွေဝင်း မှပြောကြောင်း ကိုထက်ခေါင်က ပြောခဲ့သည်။ (RFA Link) (VOA Link) (MMST Link) (VOA Link)</p> <p>တပ်မတော်မှ ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ဃနှင့် တရားစွဲဆို ဖမ်းဆီးထားသည့် The Voice Weekly အယ်ဒီတာချုပ် ဦးကျော်မင်းဆွေ အပါ အဝင် မတရားသင်းနှင့် ဆက်သွယ်တယ်ဆိုပြီး သီပေါ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် DVB မှ သတင်းထောက် ဦးအေးနိုင်နှင့် ကိုပြည့်ဘုန်းနိုင်၊ ဧရာဝတီ သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးသိန်းဇော်ခေါ် လစီဝမ်တို့ အား ချက်ချင်း လွှတ်ပေးရန်အတွက် မီဒီယာသမား များနှင့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများက ဇူလိုင်လ ၃၀ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ဆန္ဒပြခဲ့သည်။ (VOA Link)</p>	<p>HR Violation</p> <p>ဖက်ဒရယ် ရေးရာ</p> <p>ကေအန်ယူ ကြေညာချက်</p> <p>၆၆ (ဃ)</p> <p>မီဒီယာ ဆန္ဒပြ</p>
<p>၃၀</p>	<p>၃၀.၇.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဟိုပုံးမြို့နယ် နားပုံကျေးရွာအုပ်စု နားပုံကျေးရွာအနီး၌ ကျွဲ (နွား)ကျောင်းနေသူ လုံးထွန်း အသက် ၄၄ နှစ်အား တပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း ၄၂၅မှ ဖမ်းဆီးရိုက်နှက်ခဲ့သောကြောင့် ဆေးရုံတက်ရသည်အထိ ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အသက် ၆၀ နှစ်အရွယ်ရှိ လုံးအာရိယအား နေအိမ်တွင် တစ်ဦးထဲ ရှိနေစဉ် တပ်မတော်မှ အပြစ်တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ လုံးအာရိယကို ပါး ၃ ချက်ရိုက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် စိုင်းပန် နှင့် စိုင်းသန္တာ + နန်းစိ တို့၏ နေအိမ်တွင်းသို့လည်း ဝင်ရောက် ရှာဖွေမှုနောက်ပြီး နေအိမ်ရှိ အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ ၊ အစားအသောက်များ ကို အဓမ္မ ယူဆောင်သွားကြောင်း RCSS သတင်းဌာန Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ် မြဝတီ-ဘားအံကားလမ်းရှိ လှည့်ကင်း ပူးပေါင်းအဖွဲ့ စစ်ဆေးနေစဉ် သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ထွက်ပြေးသူ KNU/ KNLA (PC) အဖွဲ့ဝင် သုံးဦးထံမှ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများအား ဇူလိုင် ၃၀ ရက်၌ ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Hinthar Media Link)</p> <p>ရန်ကုန်မြို့၊ Orchid Hotel၌ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပညာရိပ်မွန်ပရဟိတနှင့် လူမှုကူညီရေးအသင်း၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် စစ်ဘေးရှောင်မိသားစုကလေးငယ်များ ပြုစုပျိုးထောင်ရေး ပရဟိတဂေဟာတစ်ခုကို ရှမ်းပြည်နယ် လားရှိုးမြို့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ဖွင့်လှစ်မည်</p>	<p>HR Violation</p> <p>KNU/KNLA (PC)</p> <p>ပညာရိပ်မွန် ဂေဟာ</p>

		<p>ဖြစ်ကြောင်း အသင်းတာဝန်ရှိ သူများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဂေဟာကို လားရှိုး မြို့နယ် မြို့သစ်ရပ်ကွက်ရှိ ထင်း ရှားမြိုင်အိမ်ရာအနီး၌ ပြည်နယ် အစိုးရမှ ခွင့်ပြုသည့် မြေတစ် ဧကတွင် အချိန်သုံးလခန့်ယူ၍ ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ကာ ၂၀၁၇ ဒီဇင်ဘာ၌ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးထင်လင်းဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>Myanmar Now အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဆွေဝင်းအား ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)နှင့် မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေ မြို့နယ်တရားတွင် ဇူလိုင်လ ၃၁ရက်နေ့က ရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး အာမခံနှင့် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ကိုဆွေဝင်း ဖမ်းဆီးခံရသည့်ဖြစ်စဉ်မှာ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန နှင့် စီဒီယာများအကြား ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းသည့်ယန္တရားကို ပိုမိုတည်ဆောက်ရမည့်အခြေအနေကို ပြသနေကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန် ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်မှပြောခဲ့သည်။ အသေးစိတ်မသိရသေးသည့်အတွက် မှတ်ချက်တစ်စုံတစ်ရာ မပေးလိုကြောင်းလည်း ဝန်ကြီးက ပြောခဲ့သည်။ (Frontier Link) (RFA Link) (VOA Link) (Myanmar Time Link) (7Day Link) (The Ladies Link) (7Day Link)</p> <p>အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများပူးတွဲ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးအထောက်အကူပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပူးတွဲ ကွင်းဆင်း လေ့လာရေး ခရီးစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် ဖွန့်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အင်းကျေးကျေးရွာသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ ပူးတွဲကွင်းဆင်း လေ့လာရေးအဖွဲ့တွင် အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များ အဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်မျိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ဖွန့်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်၊ Deve- lopment Assistance Coordination Unit မှ ဦးဆက်အောင်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ပြီး တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ အဖြစ် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO)ဥက္ကဋ္ဌဦးခွန်မြင့်ထွန်းနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ခဲ့ သည်။ (MOI Link)</p>	<p>၆၆ (ဃ)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေး အထောက်အကူ ပြု ကွင်းဆင်းပွဲ</p>
၁	၁.၈.၂၀၁၇	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် ၄၂၄မှ ဖောင်းဆိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ဖောင်းဆိုင်ကျေးရွာတွင်းရှိ အရပ်သား ၂ ဦး ဖြစ်သည့် စိုင်းအောင်စိန္တာ အသက် ၂၀ နှစ် နှင့် လုံးဝိ (စိုင်းအောင်စိန္တာ၏ ဖခင်) တို့ကို ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး ဖောင်းဆိုင်ကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ် ၂၀ ကျော်ခန့်အား ဝင်ရောက်ဖွဲ့စည်းကာ ဒေသခံများ၏ စားနပ်ရိက္ခာများ ၊ အဝတ်အစားများ နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို အဓမ္မယူဆောင်သွားခဲ့သည်ဟု RCSS သတင်းဌာန Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းနယ်စပ်နား အင်းတော်မြို့နယ် စီးမော်ရွာအနီးတွင် တပ်မတော်သားများလိုက်ပါလာသည့် ရထားတစ်စီးကို ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် မိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရသည်။ည ၁၀နာရီ ထိုးခါနီးခန့်တွင် ရထားလာနေစဉ် ရထားလမ်းနားမှာ ထောင်ထားသည့် မိုင်းကွဲခွာတစ်ကြီး ရထားမှန်တွေ ကွဲသွားခဲ့သော်လည်း ရထားပေါ်ပါလာသူများမှာ ကြီးကြီးမားမား ဒဏ်ရာရခဲ့တာ မရှိဘူးဟု အင်းတော်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ရဲမှူး ဦးသိန်းဆွေညွှန်မှ ပြောခဲ့သည်။ (BBC Link)</p> <p>ချင်းအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(Chin National Democratic Party)နှင့် ချင်းတိုးတက်ရေးပါတီ (Chin Progressive Party) တို့က နှစ်ပါတီပေါင်းစည်းရန် ပါတီထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များသဘောတူညီမှုရရှိဖြစ်ကြောင်း ဩဂုတ် ၁ ရက်နေ့တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါနှစ်ပါတီအပြင် အခြားချင်းပါတီတစ်ခုဖြစ်သော ချင်းဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (Chin League For Democracy) နှင့်လည်း ပေါင်းစည်းရန် ကနဦး သဘောတူညီမှု ရထားပြီးဖြစ်ကာ အပြီးသတ်ဆုံးဖြတ်ချက်ချရန် ချင်းဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ညီလာခံဆုံးဖြတ်ချက်ကို စောင့်ဆိုင်း နေကြောင်း အဆိုပါကြေညာချက်တွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။ ထိုသို့ ချင်းနိုင်ငံရေးသုံးပါတီ ပေါင်းစည်းမှု သည် ပထမခြေလှမ်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ အဓိကရည်မှန်းချက်မှာ ချင်းမျိုးနွယ်စု နိုင်ငံရေးပါတီများအားလုံး ပါဝင် ပေါင်းစည်းပြီး အင်အားကြီး ချင်းပါတီတစ်ခု တည်ထောင်နိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ချင်းအမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ အတွင်းရေးမှူး ဆလိုင်ဦးမျိုးချစ်က ပြောသည်။ (Frontier Myanmar Link)</p> <p>နီပွန်ဖေင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr. Yohei SASAKAWA ၏ဖိတ်ကြားချက်အရ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိလ်ချပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လိုင် ဦးဆောင်သော မြန်မာ့တပ်မတော်ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ အလုပ်သဘော ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရန် အတွက် နံနက် ၉ နာရီ ၅၀ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မှ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၊ ဂျပန်ကိုယ်ပိုင် ကာကွယ်ရေး တပ်ဖွဲ့များ၏ ပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်နှင့် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) စစ်ဦးစီးချုပ်များအား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်း များအား ကြည့်ရှုလေ့လာခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ဝိလ်ချပ်မှူးကြီးမင်းအောင် လိုင်ရဲ့ ခရီးစဉ် မှာ ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်၊ ဒုတိယချုပ်ကြီး ဆန်းဦး၊ ဒုတိယချုပ်ကြီးညိုစောနှင့် အခြား တပ်မတော်အရာရှိတွေ လိုက်ပါသွားကြသည်။ ယခုခရီးစဉ်သည် ဝိလ်ချပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လိုင်၏ ဂျပန်နိုင်ငံ ဒုတိယခရီးစဉ်ဖြစ်ပြီး ဂျပန်စစ်ဦးစီးချုပ် ဝိလ်ချပ်ကြီး Shigeru Iwasaki ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ၂၀၁၄တွင် ပထမအကြိမ် သွားရောက်ခဲ့သည်။ (SG MAH Link) (MOI Link) (VOA Link)</p>	<p>HR Violation</p> <p>ရထား မိုင်းခွဲ</p> <p>ချင်းပါတီ ပေါင်းစည်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၂	၂.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ်လ ၂ရက်နေ့တွင် တိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၌ UNFIC၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကိုယ်စားလှယ် DPN အဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် NCA အပစ်ရပ် စ ဖွဲ့၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် အလုပ်အဖွဲ့ PPWT မှ ခေါင်းဆောင်ကိုယ်စားလှယ်များ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ အတူလက်တွဲ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မူဘောင်ပြန်လည်သုံးသပ်မှု ဖြစ်စဉ်နှင့်</p>	<p>PPWT – DPN</p>

		<p>ပတ်သက်ပြီး နှစ်ဘက်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်ရေးကို စွဲ အပါအဝင် ၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ ကိစ္စ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံး မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ခေါ်ယူကျင်းပနိုင်ရေးကိစ္စနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် မဟာဗျူဟာချမှတ်သွားနိုင်ရေးကိစ္စများအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ PPWT အဖွဲ့မှ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်း ဦးဆောင်ပြီး ဆလိုင်ဇ် ထလာဟေး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းကျော်ညွန့်၊ ဗိုလ်မှူး စိုင်းဝင်း၊ ဗိုလ်မှူး သောမတ်စ်၊ ဗိုလ်ချုပ် စောအိုက်ဇက်ဖိုး၊ ဗိုလ်မှူး စောစမစ်ဒွန်၊ ဆလိုင်ဇ်အောင်မြင့် တို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး၊ DPN အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရူးဦးရယ် အပါအဝင် နိုင်အောင်မထေး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ဆေအွန်၊ ဗိုလ်မှူး ဟတ်ဟန်၊ ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းထွန်း၊ ဦးထွန်းဇော် နှင့် ဒေါ်နာစစ်ဘို တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (NMG Link)</p> <p>KNU-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးနှင့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ-KNPP ဗဟိုကော်မတီဝင်များမှ လက်ရှိ ဖော်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ မဲဟောင်ဆောင်ခရိုင်၊ မယ်ဟောင်ဆောင်မြို့တစ်နေရာ၌ ဆွေးနွေးဖလှယ်မှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ KNPP ကွန်ဂရက်မှ အသစ်တက်လာသည့် ပါတီဝင်ဗဟိုကော်မတီခေါင်းဆောင်များနှင့် ခရိုင်ဌာနဆိုင်ရာခေါင်းဆောင်များက NCAထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ (EAOs) စေ့ဖွဲ့ဖက်ဖက်ဆောင်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များ၏ အတွေ့အကြုံနှင့် အခြေအနေအထား သိရှိနားလည်စေရန် ဆွေးနွေးဖလှယ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း KNPP ဗဟိုကော်မတီဝင် ဖူးထိဘူက ပြောသည်။ သုံးရက်တာ ပြုလုပ်သည့် KNPP အစည်းအဝေးသို့ KNPP မှ ဗဟိုကော်မတီဝင်ခေါင်းဆောင်များ၊ ခရိုင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ခေါင်းဆောင်များ၊ ကရင်နီ အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းအချို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်း (၃၀)ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး KNPP ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ KNU တွဲဘက်အဖွဲ့အစည်းများ(၂) ပဒိုစောလှထွန်းမှ ဩဂုတ် ၂ရက်နှင့် ၃ရက်နေ့မနက်အထိ လတ်တလော ဖော်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များကို တက်ရောက် ဆွေးနွေးဖလှယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (KIC Link)</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် ရလဒ်ကောင်းများရရှိနိုင်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် အပစ်ရပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ရှစ်ဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ (PPWT)တို့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့မှ ထိုင်းနိုင်ငံချင်းမိုင်သို့ ဩဂုတ်လ ၂ရက်နေ့တွင် ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ခရီးစဉ် သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း) ခင်ဇော်ဦး၊ အကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည်၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးနှင့် ဦးကျော်လင်းတို့ လိုက်ပါသွားခဲ့သည်။(MMSTD Link) (7Day Link)</p> <p>မြန်မာပြည်တွင်းမှ အီးတူထာစခန်းမှာ ရှိသည့် ဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် အစိုးရ၏ အကူညီလည်း မရသလို နေရပ်ပြန်လျှင်လည်း သူတို့ မူလ နေရပ်များတွင် အစိုးရတပ်များရှိနေသည့်အတွက် အခက်ခဲလည်း ရှိနေသည်ဟု အီးတူထာစခန်းအတွက် အကူညီပေးရေးကော်မတီမှ တာဝန် ရှိသူဖြစ်သည့် ဖဒိုနေတာဘာလဲမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။(BBC Link)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံရှိ သတင်းသမားများနှင့် သတင်းမီဒီယာများ လတ်တလောရင်ဆိုင်နေရသည့် အခက်အခဲများ အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီးရိုလန် ကိုဘီးယားနှင့် Myanmar Now သတင်းဌာန အယ်ဒီတာချုပ် ကိုဆွေဝင်းတို့ နံနက်ပိုင်းတွင် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပ သမဂ္ဂ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မန္တလေးမြို့တွင် သွားရောက်ရင်ဆိုင်ရမည့် ကိုဆွေဝင်း၏ တရားရုံးချိန်းများသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂရုံးမှ တက်ရောက်ကြားနာမည် ဖြစ်သည်။ (MMSTD Link) (7Day Link)</p> <p>ဂျပန်နိုင်ငံ Nagaokaမြို့၌ အလုပ်သဘော ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အား Niigata ခရိုင် ဝန်ကြီး Mr. Yoneyama Ryu Ichi နှင့် Komeito ပါတီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Natsuo YAMAGUCHI တို့မှ ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် Hotel New Otani ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ သီးခြားစီလာရောက် တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ပါဝင်ကူညီ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မြန်မာ တပ်မတော်မှ သင်တန်းသားအရာရှိများ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ပညာ သင်ကြားနေမှုနှင့် ပညာတော်သင် သင်တန်းသားများ ပိုမိုစေ လွှတ်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MOI Link)</p>	<p>KNU – KNPP</p> <p>PC</p> <p>IDPs</p> <p>သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
<p>၃</p>	<p>၃.၈.၂၀၁၇</p>	<p>ဩဂုတ်လ (၃) ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ကော်ပေါင်ကျေးရွာအနီး၌ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)နှင့် တပ်မတော်တို့အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (NAB Link)</p> <p>ရှမ်းပြည် တောင်ပိုင်း၊ ဟိုပန်းမြို့နယ် မိုင်းပျဉ်း ကျေးရွာအုပ်စု ကွမ်ကွန်းရွာရှိ ရွာသား ၁၀ ယောက်အား ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့ မနက် ၁ နာရီ ခန့်တွင် ၎င်းတို့နေအိမ်များမှ တပ်မတော် တပ်ရင်း၂၄၉က ဖမ်းဆီး သွားခဲ့သည်ဟု မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှပြောခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခံရသူအားလုံးသည် အမျိုးသားများဖြစ်ပြီး၊ ကျောင်းသားအရွယ် လူငယ်တစ်ဦးကိုတော့ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်ဟု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ပြောသည်။ အဖမ်းခံထားရသည့် ရွာသားများ၏ ဆွေးနွေးချက်များမှ ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် တောင်ပိုင်း အဖွဲ့ (RCSS/SSA)ကို အကူအညီ တောင်းခံထားသည်။ အဖမ်းခံထားရသူများ၏ မိသားစုဝင်အချို့နှင့် သူကိုယ်တိုင် ရင်းနှီးသော်လည်း အဆိုပါ အဖမ်းခံထားရသူများသည် RCSS အဖွဲ့ဝင်များ မဟုတ်ကြဟု RCSS ၏ တောင်ကြီးမြို့ ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (BBC Link)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR Violation</p>

		<p>ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော်တောင်ပိုင်း(RCSS/SSA)၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးအား တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ကိစ္စအပေါ် RCSS ဘက်မှ မေးမြန်းထားသော်လည်း တပ်မတော်ဘက် မှ ရေရှည်အခြေအနေအထား မရှိဘူးဟု တောင်ကြီး ဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံလည်းဖြစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် အပစ်ရပ်ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S အဖွဲ့ဝင်လည်း ဖြစ်သည့် ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးမှ ပြောသည်။ “ကျွန်တော်တို့က အရပ်ဝတ်နဲ့ဘဲ ရွာထဲကိုလာပြီးတော့ လိုတဲ့ပစ္စည်းတွေ လာဝယ်နေတဲ့ အချိန်မှာ တပ်ကဖမ်းသွားတာ ပေါ့နော်။ တပ်နဲ့သွားတွေ့တော့ သူတို့က ဖမ်းသွားတယ် အဲဒီလိုပါဘဲ။ ဘယ်မှာ ဘယ်ရောက်နေလဲ မသိဘူးပျ။ ကျွန်တော်တို့ ဆက်ဆံရေးရုံး ကနေ ဗျူဟာမှူးတွေ၊ နောက်ပြီးတော့ ကြိုတိုင်း G1 တွေကို ဖုန်းဆက်မေးပေးပေးလည်း သူတို့က မသိသေးဘူး။ ပြန်မေးပေးပါမယ်ဆိုပြီးတော့မှ ဘာမှပြောတာ မကြားသေးဘူးပျ။ အမှန်ဆို ကျွန်တော်တို့ လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့် ရှိတယ်ပေါ့နော်။ ဖမ်းဖို့မသင့်ဘူး ပေါ့နော်။”ဟု ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦး မှပြောသည်။ တောင်ပိုင်း ရှမ်းပြည်တပ်မတော် တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးအား ဇူလိုင်လ ကုန်ပိုင်းက မိုင်းပူးလုံဒေသ ကျိန်းဟင်ကျေးရွာတွင် အရပ် ဝတ်နှင့် ဈေးဝယ်နေစဉ်အတွင်း တပ်မတော်မှဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်ဟု RCSS ဘက်မှပြောသည်။ ဖြစ်ပွားနေသည့် ပြဿနာများအား ရှမ်းပြည်နယ် အပစ်ရပ် ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S တင်ပြထားသော်လည်း ထူးခြားမှု မရှိဘူးဟု ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးမှ ပြောသည်။ လက်ရှိ JMC ကို ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ဖွဲ့စည်းထားသော်လည်း ဒေသဆိုင်ရာ အဆင့်နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်ရေး အဖွဲ့ မဖွဲ့နိုင်သေးသောကြောင့် ပြဿနာ ဖြေရှင်းရာတွင် နောင်နှေးကြန့်ကြာနေရသည်ဟု ဒုဗိုလ်မှူးကြီးခွန်အောင်မန်းမှပြောသည်။</p> <p>(VOA Link)</p> <p>စည်းလုံးညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများမဟာမိတ်အဖွဲ့ (UNA) အဖွဲ့ဝင် တိုင်းရင်းသားပါတီများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ သုံးသပ် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းလျားလိတ်ဟိုတယ်၌ ဩဂုတ် ၃ရက်နေ့ မှ ၄ရက်နေ့အထိ နှစ် ရက်ကြာ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များကို ဖိတ်ကြားခဲ့ပြီး UNA အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ပါတီမှ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် လတ်တလောအခြေအနေများအပေါ် ပြန်လည် သုံးသပ်ခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ၈ဖွဲ့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အလုပ်အဖွဲ့ (PPWT)တို့ ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ Amora Tape Hotel ၌ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံမှုမှတစ်ဆင့် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် NCAလက်မှတ်ထိုးသည့် အဖွဲ့များသာပါဝင်သည့် JICM ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပုံမှန်ကျင်းပသွားဖို့ သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သည်ဟု ဦးခွန်မြင့်ထွန်းမှပြောသည်။ အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် အပစ်ရပ်NCAအဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံမှုသည် လာမည့်၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံတတိယအကြိမ်အတွက် ကြိုတင်ညှိနှိုင်းမှု ဖြစ်သည်ဟု သိရပြီး တွေ့ဆုံမှုအား အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့မှ အတွင်းရေးမှူးဦးခင်ဇော်ဦး ဦးဆောင်ခဲ့ပြီး (PPWT)ဘက်မှ KNU ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်း မှဦးဆောင်ခဲ့သည်။ (VOA Link)(The Ladies News Link)(7Day Link) (Tai Freedom Link) (Mizzima Link)</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်းနေရာကို KNU မှအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ပဒိုစောတာခိုမှူးအား အစားထိုးလိုက်၍ UPDJC တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အစုအဖွဲ့ ဒုဥက္ကဋ္ဌနေရာ ပြန်လည်ရွေးချယ်ရမည်ဟု ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်း မှပြောခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဝန်ကြီး H.E.Mr.Song Tao နှင့်အဖွဲ့သည် ဩဂုတ်လ ၃ရက်နေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိပြီး၊ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်း ဟိန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော် ဇေယျ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင် ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများမှ နေပြည် တော်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။(MOI Link)</p> <p>ဂျပန်နိုင်ငံသို့ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၅၀ မိနစ်တွင် ဂျပန်ကိုယ်ပိုင်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့များ၏ ပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ် Admiral Katsutoshi KAWANO နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဧည့်ခန်းမတွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးမြှင့်ရေး အတွက် အဆင့်အလိုက်အပြန်အလှန်ချစ်ကြည်ရေးခရီးလည်ပတ်ရေးဆိုင်ရာများ၊ မိုးလေဝသနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကယ်ဆယ်ရေး ဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်မှပညာတော်သင်များ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် လာရောက်ပညာသင်ကြားနေမှု အခြေအနေများ အား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (SG MAH Link)</p>	<p>RCSS – TMT ဆက်ဆံရေး</p> <p>UNA</p> <p>PC – PPWT</p> <p>UPDJC</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၄	၄.၈.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ မန်တိုမြို့ပြင် ၄ မိုင်လောက်အကွာခန့်ရှိ နမ္မတူ-မန်တိုကားလမ်းပေါ် ၌ မနက် ၁နာရီ ခန့်တွင် အစိုးရ ရိက္ခာတင် ယာဉ်တန်းအား တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA) ဘက်မှစောင့်ပြီး ပစ်ခတ်ခဲ့သည့်အတွက် နှစ်ဘက်တိုက်ပွဲဖြစ်ပြီး ပြည်သူများ ထိတ်လန့်ကာ ကျောင်းနှင့်ဈေးဆိုင်များ ပိတ်သိမ်းခဲ့ရသည်ဟု မန်တိုမြို့နယ် တအာင်းအမျိုးသားပါတီ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းမိုးမှပြောခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် နမ္မတူ - မန်တို ကားလမ်းမအား တပ်မတော်ဘက်မှ သွားလာခွင့် ပိတ်ခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါ တိုက်ပွဲကြောင့် တပ်မတော်ဘက်မှ စစ်ကားနှစ်စီး ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link) (BBC Link) (BBC Link) (NAB Link)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p>

ဩဂုတ်(၃)ရက်နေ့တွင် မိုင်းပြင်းအခြေစိုက် ခမရ ၂၄၉ တပ်မှ ဟိုပုံးမြို့နယ်၊ ကွန်ကန်းကျေးရွာရှိ ရွာသားဆယ်ဦးအား ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီးနောက် (၉)ဦးပြန်လွတ်လာသော်လည်း တဦးကိုဖမ်းထားဆဲဖြစ်သလို အဆိုပါ ဒေသတိုက် ကျေးရွာများမှ ယခင်ဖမ်းဆီးထားသည့် ရွာသားများကိုလည်း ပြန်လွှတ်မပေးသေးကြောင်းသိရသည်။ "ကျွန်တော်ဖမ်းဆီးခံရတာ မနေ့ကပြန်လွတ်တယ်ဗျ။ (၁၀)နာရီလောက်ပြန်လွတ်တယ်။ တယောက်ကကျန်ခဲ့တယ်။ စိုင်းစိုင်းဆိုသူကျန်ခဲ့တယ်လေ။ အားလုံးက (၁၀)ယောက် ကျောင်းသားဆို ကျွန်တော်သားတယောက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်သား မနေ့ကမနက်ခင်းပြန်လွတ်တယ်။ (၉)ယောက်ကျန်တယ်။ (၉)ယောက်ကျန်တာ(၈)ယောက်ပြန်လွတ်လာတာ ကျန်တာ တယောက်ကကျန်တယ်။"ဟု ကိုယ်တိုင်ဖမ်းဆီးခံရသူ ကွန်ကန်းရွာသား လုံးဝမ်းမှပြောသည်။ ပြန်လွတ်လာသူ (၈)ဦးအား ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေး မှူးများမှ အာမခံခံသည့်အတွက် ပြန်လွတ်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖမ်းဆီးခံရသူလုံးဝမ်း၏ သမီးဖြစ်သူ မမော်ခမ်းမှ "သူတို့က ညတနာရီ ကျော်လာပြီးတော့ အိမ်ထဲကိုလာနှိုက် ပစ္စည်းကိုလာနှိုက်ပြီးတော့ ဘာမှလဲမပြောဘူး။ မေးတာလဲ မရဘူး။ အဲဒီလိုဖြစ်တယ်ရှင်။ တုမီး သေနတ်တွေ သွားလို့ သူတို့ ယူသွားတယ်။ ကားတစ်စီးလဲယူထားတယ်။ တုမီး မျောက်ပစ်တဲ့ဟာ အရင်ခေတ်တုန်းကခေတ်တွေက သူများ ဆောင်ထားတဲ့ထားတာ အိမ်တိုင်းအိမ်တိုင်းရှိတယ်။ အဲဒီလို ချိုး သေနတ်က လူလဲ(၁၀)ယောက်လောက်ဖမ်းသွားတယ်။ (၂၄၉)တပ်မှာ ဖမ်းသွားတယ်ရှင်။ လူကြီးတွေက ကော်မီတီတွေကသွားထောက်ခံပေးတော့ (၈)ယောက်လောက်လွတ်လာပေးတယ် အဲတာ။"ဟု ဖမ်းဆီးသွားသည့် ဖြစ်စဉ်အား ပြောပြခဲ့သည်။ [\(VOA Link\)](#) [\(Tai Freedom Link\)](#)

HR Violation

အရပ်သားများအား တပ်မတော်ဘက်မှ ဖမ်းဆီးခြင်း၊ နှိပ်စက်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး သျှမ်းလူ့အခွင့်အရေးမဏ္ဍိုင်မှ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခံရသူများ စာရင်းပါဝင်သည့် ကြေညာချက်တစ်စောင်အား ဩဂုတ်လ (၄)ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(Tai Freedom Link\)](#)

HR Violation

တပ်မတော်မှ စွဲဆိုသည့် မတရားသင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၁)နှင့် အမှုရင်ဆိုင်နေရသည့် ဒီဗွီစီနှင့် ရော့ဝတီမှ သတင်းထောက် သုံးဦးအတွက် အာမခံလျှောက်ထားမှုအား သီပေါမြို့နယ်တရားရုံးမှ ပယ်ချခဲ့သည်။ စွပ်စွဲခံရသူများသည် နယ်စားအရပ်မှ လာသည့်သူများ ဖြစ်သည့်အတွက် အမှုကြီးကြားနိုင်သည်ဟု အကြောင်းပြပြီး တရားရုံးမှ ပယ်ချခဲ့သည်ဟု သတင်းထောက်များ၏ ရှေ့နေတဦးဖြစ်သည့် ဒေါ်ခင်မိမိမှ ပြောသည်။ လတ်တလောတွင် ၁၇/၁နှင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသူ ၆ ဦးအပြင် နောက်ထပ် ၄ ဦးကိုလည်း တရားခံပြေးအမှုနှင့် အမှုတွဲဖွင့်ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။ နောက်ထပ်အမှုဖွင့်ခံထားရသူ ၄ ဦးထဲတွင် သတင်းသမားများလည်း ပါဝင်နေသည်ဟု သိရသည်။ [\(DVB Link\)](#) [\(BBC Link\)](#) [\(RFA Link\)](#)

၁၇/၁
သတင်းသမားများ

အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့၏ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးပွဲတွင် တိုးတက်မှုများ ရရှိပြီး တရားဝင်ဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်နေ့မှစ၍ ရန်ကုန်မြို့၌ နှစ်ရက်ကြာပြုလုပ်ရန် သဘောတူခဲ့ကြောင်း နှစ်ဖက် ကိုယ်စားလှယ်များမှ ပြောခဲ့သည်။ NCA လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ DPN ဘက်သို့ အဆိုပြုခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်နှင့် DPN တို့၏ခြောက်ကြိမ်မြောက် တရားဝင် ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးမည့် အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ "ကျွန်တော်တို့ အဆိုပြုထား တဲ့ ရှစ်ချက်သဘောတူညီချက်ရ မယ်။ ပြီးရင် ရှစ်ချက်သဘောတူ ညီချက်နဲ့ NCA နဲ့ ဘယ်လိုချိတ်ဆက်မယ်ဆိုတဲ့ အာမခံမူတစ်ရပ် ကို ရရင်တော့ NCA သွားဖို့ လမ်းကြောင်း အတော်လေးဖြောင့်သွားမှာပေါ့"ဟု UNFC ပြောရေးဆို ခွင့်ရှိသူ နိုင်အောင်မင်းမှပြောသည်။ ဩဂုတ်လ ၄ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော တွေ့ဆုံပွဲတွင် ငြိမ်းချမ်း ရေးကော်မရှင်ဘက်မှ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း)ခင်ဇော်ဦး၊ ကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည်တို့ အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင်ခြောက်ဦးနှင့် DPN ဘက်မှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ခူဦးရယ် အပါအဝင် ကိုယ်စားလှယ်ခုနစ်ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယခုအလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် NCA ကို လက်မှတ်ထိုးထိုးနိုင်ရန် အဆိုပြုထားသော တောင်းဆိုချက် ၈ ချက်သည် ဥပဒေကြောင်းအရ အကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိရန်လိုအပ်သည်ဆိုသော အချက်ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု UNFC ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးထွန်းဇော်ကပြောကြားခဲ့သည်။ [\(The Ladies Link\)](#) [\(7Day Link\)](#) [\(NMG Link\)](#) [\(Mizzima Link\)](#)

PC - DPN

တပ်မတော်အား တောင်းပန်ပြီး အမှုကျေအေးသည့်နည်းလမ်းကို မကျင့်သုံးဘဲ တရားဥပဒေကြောင်းအရသာ ဆက်လက် ရင်ဆိုင်သွားမည်ဟု နှစ်လကြာထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရပြီး ဩဂုတ်လ ၄ရက်နေ့တွင် အာမခံဖြင့် ပြန်လွတ်လာသည့် The Voice ၏ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးကျော်မင်းဆွေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ [\(Frontier Link\)](#)[\(BBC Link\)](#)[\(RFA Link\)](#) [\(VOA link\)](#)[\(The Ladies Link\)](#)[\(7Day Link\)](#)

၆၆ (ဃ)

ဩဂုတ် ၄ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးဝန်ကြီး Mr.Song Tao တို့ နေပြည်တော်ရှိ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ နေအိမ်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံမှုတွင် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အစဉ်အလာ ကောင်းမွန်သည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် အပြန်အလှန်လေးစားယုံကြည်၍ မိတ်ဆွေကောင်း အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအဖြစ်သို့ ဆက်လက် ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ပြီး ဆက်ဆံမှုပိုမိုမြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာ့ တပ်မတော်၏အမျိုးသားအရေးနှင့် နိုင်ငံအရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှု အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၌ တပ်မတော်၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ပြုလုပ်နေသည့် Two Plus

နိုင်ငံတကာ
ဆက်ဆံရေး

		<p>Two အစည်းအဝေးနှင့် ပတ်သက်၍ အောင်မြင်မှုအပေါ် ထိရောက်သောဆက်သွယ်ရေးနှင့် လိုအပ်သလို နှစ်ဖက်ဆွေးနွေးမှုများ ဆက်လက် တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (7Day link) (Irrawaddy Link)</p> <p>တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ် မြောက်ပိုင်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ၏ အရေးကိစ္စတွင် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအစိုးရများအကြား သဘောတူညီ မှုများ ရှိနိုင်သည်ဟု CNF ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးထန်နန် လျန်းထန်မှ ပြောခဲ့သည်။" မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့ကလည်း ဒီငြိမ်းချမ်းရေး ကိုလိုလားတဲ့ အဖွဲ့ဖြစ် တယ်လေ။ ဒါကြောင့် ညှိနှိုင်းပြီးတော့ အဖြေရှာရမှာပဲလေ။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်တဲ့အခါ ကိုယ်က ဖြစ်ချင်တာ တခုတည်းကိုပဲ တင်းခံနေရင်တော့ ဘယ်လိုလုပ်ဖြစ်နိုင်မလဲ ဒါပေမဲ့ တရုတ်နိုင်ငံကတော့ ကျနော်တို့ငြိမ်း ချမ်းရေးမှာ လွှမ်းမိုးကြိုးကိုင်နိုင်မယ့် အနေအထားမျိုးတော့ လောလောဆယ်တော့ မမြင်သေးပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ တခုရှိတာက ကျနော်တို့ ဗမာနိုင်ငံတရပ်ရဲ့ စီးပွားရေးကလည်း တရုတ်နဲ့ ဆက်စပ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အရေးကိုလည်း တချို့ကိစ္စတွေမှာ အစိုးရ အစိုးရခြင်း သဘောတူညီမှုယူထားတဲ့အချက်တွေလည်း ရှိကောင်းရှိနိုင်တယ်လို့ ကျနော်ထင်တယ်လေ။ "ဟု ဦးထန်နန်လျန်းထန်မှ ပြောသည်။(VOA Link)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံကိုရောက်နေသည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ကွန်မြူနစ်ပါတီ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ဝန်ကြီး H.E. Mr. Song Tao ဦးဆောင် သည့် အဖွဲ့သည် ဩဂုတ်လ ၄ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ၊ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး ၊ အမျိုးသား ရင်ကြားစေ့ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ အစိုးရ၏ အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဒေါ်မေဝင်း မြင့်၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်သိန်း တို့တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ ဧရာဝတီ မြစ်ဆုံ- မြစ်ညာ မြစ်ဝှမ်းရေးအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း လေ့လာ စိစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်၏ အစီရင်ခံစာအား စောင့်ကြည့်နေသည့်အကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့သည်။(BBC Link)</p> <p>ဩဂုတ် ၄ ရက်နေ့ ဒေသ စံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီတွင် ဂျပန် နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Shinzo ABEနှင့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်တို့ ဝန်ကြီးချုပ်၏နေအိမ်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ သူ၏ ယခုခရီးစဉ်သည် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေးအတွက် တွန်းအားတစ်ရပ် ဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်မှ ပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Yoshei SASAKAWA အား အထူးကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် စေလွှတ်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုအခါ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး အသီး အပွင့်များ ကို ပြည်သူများခံစားနေရပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိစေရန်အတွက် အစွမ်းကုန် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေးသည် ရှည်လျား သည့်သမိုင်းကြောင်းရှိခဲ့ပြီး ဆက်လက်ပြီး ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ (MMSTD Link) (Senior General Min Aung Hlaing Link)</p>	<p>CNF ပြောကြားချက်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၅။	၅.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်၊ ပန်းကောင်းကျေးရွာအနီး၌ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) နှင့် တပ်မတော် ခမရ(၂၁၉) တို့ ၊နေ့လည် (၁၁) နာရီခန့်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ခမရ(၂၁၉) ဖြင့်ပင် အခြားနေရာတစ်ခု၌ ညနေ(၃) နာရီ အချိန်တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ မိုင်ဖန်ရွာ အနီးတွင်လည်း ထပ်မံ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် တစ်နေ့ထဲတွင် တိုက်ပွဲသုံးကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါတိုက်ပွဲတွင် တပ်မတော်ဘက်မှ ထိခိုက်သေဆုံးမှုများ ရှိခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NAB Link)</p> <p>ဩဂုတ်လ (၅)ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မော်ဆောင်းကျေးရွာအထက်နှင့် မန်တုံမြို့နယ်၊ မန်ကျော့ကျေးရွာအနီး၌ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)နှင့် တပ်မတော်တို့အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မော်ဆောင်းကျေးရွာအနီး တိုက်ပွဲတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သော လက်နက်ကြီးများကြောင့် ဂျုံနန်းကျေးရွာ "ယာအမ်ကြင်"နေအိမ်အတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးကျရောက် ပေါက်ကွဲထိမှန်ခဲ့ပြီး နေအိမ်အတွင်းရှိ ယာအမ်ကြင် လက်နက်ကြီးထိမှန်သေဆုံးခဲ့သည်။ (NAB Link) (TNLA Link)</p> <p>ဩဂုတ်လ ၄ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း တအာင်း(ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ) မန်တုံမြို့အနီး ၄မိုင်၌ ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဩဂုတ်လ ၅ရက်နေ့တွင် မန်တုံမြို့၏ အဝင်အထွက်လမ်းမများအား တပ်မတော်ဘက်မှ ပိတ်ခဲ့သည်။ (Mizzima Link)</p>	<p>KIA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မန်တုံမြို့ တပ်မတော် ပိတ်ဆို့</p>
၆။	၆.၈.၂၀၁၇	<p>အကြိမ် ၇၀ မြောက် မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနား၌ မွန်ပြည်သစ် ပါတီဌာနချုပ်နေရာမှ အပ ကျန်နေရာ များ၌ စစ်တပ်စုံဖြင့် ဝတ်ဆင်၍ လက်နက်ကိုင်ဆောင်ကာ စစ်ရေးပြခြင်းမပြုရန် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ ညွှန်ကြားထားသည်ဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ရေးမြို့ ဆက်ဆံရေး ရုံးအုပ် နိုင်ပင်းမှ ပြောသည်။ "ဗဟိုဌာနချုပ် ကလွဲပြီးတော့ ကျန်တဲ့ နေရာတွေတိုင်းရဲ့ တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနားတွေမှာ စစ်တပ်စုံနဲ့ လက်နက်</p>	<p>မွန်တော်လှန်ရေး နေ့</p>

		<p>ကိုင်းဆောင်ပြီး စစ်ရေးပြတာ မလုပ်ဖို့ မနေ့က တာဝန်ရှိသူတွေ ခေါ်ပြောခဲ့တာ ကျနော်တို့ထံတိုင် တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ ဘုရားသုံးဆူနဲ့ နည်းနည်းဝေးတဲ့ ကျနော်တို့ အမှတ် ၅ မှာ ကျနော်တို့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားနဲ့ လုပ်တာကို တပ်မတော်က ကျနော်တို့ကို ကန့်ကွက်စာပို့တာပေါ့။ စစ်တပ်နဲ့ စစ်ရေးပြ လုပ်ခွင့်မပေးဘူးလို့ ပြောတယ်။ ကျနော်တို့က ဒီကိစ္စ စီစဉ်ထားပြီးသားဆိုတော့ ဆက်ပြီးတော့လုပ်ပို့မယ်” ဟု နိုင်ပင်းမှ ဩဂုတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် အတည်ပြု ပြောကြားခဲ့သည်။ ဤကဲ့သို့ ဖိအားပေးခြင်းမှာ တနိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး လက်မှတ် (NCA) အား လက်မှတ် မရေးထိုးရသေးသည့် မွန်ပြည်သစ် ပါတီ အပေါ် NLD အစိုးရသစ်မှ ဖိအားပေးခြင်း တစ်မျိုးတစ်ဖုံ ဖြစ်နိုင်ကြောင်း နိုင်ပင်းမှ သုံးသပ် ပြောကြားခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link) (Mizzima Link) (RFA Link)</p>	
၇။	၇.၈.၂၀၁၇	<p>မန်တိုမြို့နယ်တွင် တပ်မတော်မှ မြို့တွင်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာသို့ တစ်အိမ်ဝင်တစ်အိမ်ထွက် လိုက်လံ စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ည ၂၀:၀၀ နာရီ အပြင်မထွက်ရအမိန့် ထုတ်ခဲ့ပြီး မြို့ဝင်မြို့ထွက် ခရီးသွားပြည်သူများလည်း စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA Link)</p> <p>တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)၏ “ဗဟိုကော်မတီ (၆)လပတ်အစည်းအဝေး ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်” သဘောထား ထုတ်ပြန်ချက် အမှတ် (၇/၂၀၁၇)အား ဩဂုတ်လ (၇)ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA Link) (NMG Link)</p> <p>ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) သည် အဆိုပြုချက် ၈ ချက်ကို အစိုးရထံ တင်ပြ ဆွေးနွေးလျက်ရှိရာ အချက် ၂ ချက်သာ ညှိနှိုင်းရန် ကျန်ရှိတော့၍ ထို ၂ချက် ညှိနှိုင်းပြီး ပါလျှင် NCA လက်မှတ်ရေးထိုး လာမည်ဖြစ်ကြောင်း နှစ်ဖက်တာဝန်ရှိသူများ မှ ပြောခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်၏ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေမှ “၂ ချက်ပဲ ညှိနှိုင်းစရာ ကျန်တော့တယ်။ အဲဒီ ၂ ချက် သဘောတူညီမှု ရပြီဆိုရင် တလ၊ နှစ်လအတွင်း UNFC လက်မှတ် ထိုးလာဖို့ ရှိပါတယ်။ ဒီအချက် ၂ ချက်ကလည်း အဆင်ပြေဖို့ တော်တော်များများ ရှိပါတယ်။ ကျနော်တို့ ၄ ရက်နေ့က တွေ့ဆုံမှုမှာ ဒီအချက် ၂ ချက် အပေါ် ပွင့်ပွင့် လင်းလင်း ရှင်းပြခဲ့တာကို သူတို့လည်း နားလည် သဘော ပေါက်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ DPN ဒုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် နိုင်အောင်မင်းမှ “အခု ကျန်နေတာက JMC (ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ) မှာ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့တွေ ထည့်ပေးဖို့ တင်ပြထားတယ်။ တခုက တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စ လေးပေါ့။ ဒီနှစ်ချက် သဘောတူညီမှုရရင် ကျနော်တို့ NCA ထိုးတော့မယ်” ဟု ပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>အကြိမ် (၇၀) မြောက် မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ (ဗဟို)အား မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ် ဝင်းစိန်တောရပ်ရပ်ရှိ မွန်အာဇာနည်ကုန်းတွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ မွန်သံဃာနှင့် လူငယ်များ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၂၀၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ မွန်တော်လှန်ရေးနေ့နှင့် ပတ်သက်ပြီး အကြိမ် (၇၀) မြောက်မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရေးကော်မတီမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မိစန္ဒာနွန်မှ “ကျွန်မတို့က ဒီမိုကရေစီကိုသွားမယ်။ ဒီမိုကရေစီက အဓိကရည်ရွယ်ချက် သုံးချက်ရှိတယ်။ ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်ရှိမယ်။ တန်းတူရေးရှိမယ်။ စစ်မှန်သောဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုရှိမယ်။ ဒါကိုရမှ ကျွန်မတို့လူမျိုးတွက် စစ်မှန်သောကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်၊ ကိုယ်ရဲ့မူအရ အကုန်လုံး လုပ်ဆောင်ခွင့်ရမယ်။ ဒါကြောင့် ဒါတွေမရသရွေ့ မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ကို နှစ်တိုင်းလုပ်နေမယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ (The Ladies Link)(Eleven Link)(Mizzima Link)</p> <p>နိုင်ငံရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် NCA လမ်းကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ အခြားလမ်းကြောင်းမဖြစ်စေ လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့များ အားလုံး မပါဝင်နိုင်သေးသရွေ့ စစ်မှန်သောပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ၇၀ကြိမ်မြောက် မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ ထုတ်ပြန် ကြေညာ ချက်ကို ဩဂုတ်လ ၇ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အစိုးရသည် အာဏာရပြီး တစ်နှစ်ကြာသည့်တိုင်အောင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ ပြင်ဆင်ရေးကိစ္စကို ရေငုံနှုတ်ပိတ်ထားရုံမက (NCA) လက်မှတ်မထိုးသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ ကိုလည်း ပြေလည်အောင် မညှိနှိုင်းနိုင်ခြင်းသည် အနာဂတ် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီတည်ဆောက်ရေးကို အဟန့်အတား အနှောင့်အယှက် ဖြစ်စေပေလိမ့်မည်ဟုလည်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ရေးသားထားသည်။ (Elven Link) (Mizzima Link) (NMG Link) (MNA Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကျေးလက်ပြည်သူတွေ ပါဝင်သည့် ကျေးလက်ပြည်သူများ စကားပိုင်းကို မွန်လေး တိုင်းဒေသကြီး ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် မြေတိုင်ကန်ကျေးရွာ၌ ဩဂုတ်လ ၇ရက်နေ့ မနက် ၁၀ နာရီ တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ စကားပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ငြိမ်းချမ်းရေး မရှိခြင်းသည် နိုင်ငံတော်ကို ထိခိုက်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကို ထိခိုက်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ထိခိုက်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသည် တည်ငြိမ်မှု မရှိသည့် တိုင်းပြည်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ မပြုလုပ်ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံးငြိမ်းချမ်း ရေးရရှိရန် ငြိမ်းချမ်းစွာ နေရသည့် ဒေသများမှ ပြည်သူများမှ ပိုမိုနီး ကြားတက်ကြွစွာ ပါဝင်ကူညီကြရန် အတွက် မေတ္တာရပ်ခံသည်။ (DVB Link) (7Day Link) (The Ladies Link) (Mizzima Link) (7Day Link)</p>	<p>မန်တိုမြို့ တပ်မတော် ပိတ်ဆို့</p> <p>TNLA ကြေညာချက်</p> <p>UNFC</p> <p>မွန်တော်လှန်ရေး နေ့</p> <p>မွန်ပြည်သစ် ကြေညာချက်</p> <p>ကျေးလက်ပြည် သူများ စကားပိုင်း</p>
၈။	၈.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ်လ (၈)ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ ခေးခင်ကျေးရွာနှင့် မန်ဝဲကျေးရွာကြား၌ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက် ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း(၉၁၉)နှင့် တပ်မတော် တပ်မ(၇၇)တို့ တိုက်ပွဲနှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ မြိုင်ကျေးရွာနှင့် ကျောက်ဖြူ ကျေးရွာကြားတွင် TNLA တပ်ရင်း ၄၃၄ နှင့် တပ်မ ၇၇ တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (TNLA Link)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p>

		<p>(၂၉) နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံနေ့အတွက် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ(UNFC) ၏ သဝဏ်လွှာကို ဩဂုတ်လ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သဝဏ်လွှာတွင် ရှစ်လေးလုံးစိတ်ဓါတ်ဖြင့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေး ခရီးစဉ်ကို ဆက်လက်ချီတက် တိုက်ပွဲဝင်ကြရန် အတွက် UNFCက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ (UNFC Link)</p> <p>(၂၉) နှစ်မြောက် ရှစ်လေးလုံးလူထုအရေးတော်ပုံနေ့အတွက် RCSS ၏ သဝဏ်လွှာကို ဩဂုတ်လ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>ဩဂုတ်လ (၈)ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးအုပ်စု ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် (UNDP) ၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Achim Steiner နှင့် အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုလသမဂ္ဂအေဂျင်စီများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှု တိုးတက်ခိုင်မာရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ဦးစားပေးကဏ္ဍများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တို့အကြား အပြန်အလှန် ဆက်နွယ်မှု၏ အရေးပါမှုတို့အား ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (State Counesllor Office Link)</p>	<p>UNFC သဝဏ်လွှာ</p> <p>RCSS သဝဏ်လွှာ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၉။	၉.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ် ၉ ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ် နမ္မတိုးမြို့၊ လမ်းခွကျေးရွာရှိ ကချင်ပြည်သူ့ ဦးအား တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးချည်နှောင်ပြီး မိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲသတ်ဖြတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။သတ်ဖြတ် ခံရသူ ၂ ဦးသည် လမ်းခွ (Lambraw Yang) ကျေးရွာ မီးသတ်အဖွဲ့မှ ဝိုင်းရံခံရ ထားသူ အသက် ၃၄ နှစ် ဖောင်ကပ် နော်လက် (Sig. Hpaukap Naw Lep) နှင့် အသက် ၄၀ နှစ် လဘန် နော်ဘောက် (Sig. Labang Naw Baw) တို့ ဖြစ်သည်။ “သူတို့ ၂ယောက် က တနင်္လာနေ့ ခွမ်ဘုန်း (Dumbung) ဘက်မှာ ငါး ဖမ်းဖို့ သွားတာ။ သူတို့ ၂ယောက်အပြန် သူများထောင်ထားတဲ့ ဝိုက်ကို တွေ့တယ်တဲ့။ အဲမှာ ၁ ယောက်က အိမ်ခိုင်း ကို ယူလာတာ ဆီးဒင် (Siden) မြန်မာစစ်တပ် ဝိုက်ကို ရောက်တော့ စစ်ဆေးရာမှာ ဝိုက်တွေ့ပြီး KIA အဖွဲ့ ဖြစ်တယ် ဆိုပြီး တစ်ခါတည်း ရိုက်နှက်တာ။ သူတို့ မိသားစုဝင် တွေက တစ်ညလုံး မအိပ်ဘဲ ရှိနေတာ။ ဒါနဲ့ တနင်္လာ ညဦးလဲ လောက် မိုင်း ပေါက်ကွဲသံ ကြား တယ်။ သူတို့ ၂ ယောက်ကို ချည်ထားပြီး စစ်တပ်က သူတို့ မိုင်းနဲ့ ဖောက်ခွဲ လိုက်တဲ့ သဘောရှိတယ်”ဟု ဒေသခံ တစ်ဦးမှ ပြောသည်။ သူတို့ ၂ ဦးကို တပ်မတော်မှ ဆီးဒင် ရွာအပြင်ဘက် တစ်နေရာတွင် မြုပ်နှံထားပြီး ၊ ဩဂုတ် ၁၀ ရက်နေ့ သေဆုံးသူ ဦး မိသားစုဝင်များ ကျေးရွာသားများ သွားရောက် ဆုတောင်းခဲ့သည်။ (Kachin New Link)</p> <p>ဩဂုတ်လ ၅ရက်နေ့တွင် TNLA နှင့် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲအပြီးတွင် တပ်မ ၇၇ က မန်တုံမြို့တွင် တပ်ရင်းထိုးထားပြီး မြို့ထဲမှ သူများအား ဘယ်မှ မထွက်ခိုင်းတာ လေးရက်ကြာသွားခဲ့ပြီဟု မန်တုံမြို့နယ်အမှတ် (၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့ အလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင် ဦးမိုင်းသိန်းဇော်က ပြောသည်။ ဒေသခံများအနေဖြင့် သင်တန်းတက်ဖို့၊ စာသင်ဖို့ ကိစ္စများ အပြင် ဌာနဆိုင်ရာအနေဖြင့် အစည်းအဝေး တက်ဖို့ ဒုက္ခရောက်နေသလို ဈေးရောင်း ဈေးဝယ်ဖို့လည်း ခက်နေသည်ဟု သူက ပြောသည်။ တပ်မတော် အနေဖြင့် မြို့တွင်းကို အဝင် လက်ခံသော်လည်း မြို့ထဲကနေ ဘယ်သူကိုမှ ပြန်မထွက်ခိုင်းဘဲ ညရစ်နာရီ နောက်ပိုင်း ဘယ်မှ ပေးမသွားပဲ လက်ရှိတွင် မြို့ပေါ်၌ တပ်မတော်က တအိမ် တက်ဆင်း ရပ်ကွက် သုံးခုလုံးကို လိုက်စစ်နေပြီး အိမ်ထောင်စု တခုချင်းစီ အလိုက် မိသားစု ခါတ်ပုံရိုက် မှတ်တမ်းယူမှုများ ပြုလုပ်နေသည်။ ထိုသို့ တပ်မတော်ဘက်မှ ပိတ်ဆို့ထားခြင်းနှင့် ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့က ဗျူဟာများကို မေးထားပြီး ဝိုက်ဖွင့်ဖို့ မေတ္တာ ရပ်ခံခဲ့သော်လည်း ယခုထိ ဘာမှ မထူးသေးဘဲ ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက် အထိ မဖွင့်ဘူးဆိုလျှင် နယ်လုံဝန်ကြီးအထိ ဖုန်းဆက် အသိပေးသွားဖို့ရှိသည်ဟု ဦးမိုင်းသိန်းဇော် က ပြောသည်။ (BBC Link)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပလောင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသဖြစ်သည့် နန်ဆန်မြို့နယ် ခေးခင်ကျေးရွာအုပ်စု အောက်မန်ဝဲ ကျေးရွာတဝိုက်တွင် တပ်မတော်နှင့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLAတို့အကြား တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားနေသည့်အတွက် နမ္မတုံမြို့သို့ တိမ်းရှောင် လာရသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်ဦးရေသည် ဩဂုတ်လ ၉ရက်နေ့ တစ်ရက်ထဲတွင်ပင် ၂၀၀ ကျော်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ကျေးရွာများထဲသို့ လက်နက် ကြီး ကျရောက်သဖြင့် ထွက်ပြေးလာရခြင်း ဖြစ်သည်ဟု နမ္မတုံမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် အောက်မန်ဝဲ ရွာသားများမှပြောသည်။ (RFA Link)</p> <p>ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC)မှ မောက်မယ်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ မောက်မယ်မြို့နယ် ကဒူးကြီး ကျေးရွာအုပ်စု နားဟီးကျေးရွာ သို့ ရောက်ရှိနေသော နေရပ်စွန့်ခွာ တိမ်းရှောင်နေသော ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသား ၂၀၀ခန့်ကို ၎င်းတို့၏ မူရင်းနေရပ် ပုန်စုနှင့် မဲတစေးကျေးရွာများသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်နိုင်စေရန်အတွက် မူရင်းနေရပ်သို့ ပြန်လည် ပြောင်းရွှေ့မှု အစီအစဉ်ကို ၂၀၁၇ ဩဂုတ် ၄ရက်က စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၇ ရက် တွင် နေရပ်စွန့်ခွာ မိသားစုအား လုံးကို မူရင်းနေရပ်ကျေးရွာများ သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်ဟု JMC က ဩဂုတ် ၉ ရက်နေ့ တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7 Day Link)</p> <p>၁၇/၁ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် သတင်းထောက်သုံးဦးအား အကျဉ်းထောင်တွင် သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင် (MNHR) အဖွဲ့ဝင် ဦးယုလွင်အောင်မှ သတင်းသမားများ၏ ပြောပြချက်များအရဆိုလျှင် ဥပဒေချိုးဖောက်ခြင်းမရှိကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ Amora ဟိုတယ်၌ ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST)</p>	<p>HR Violation</p> <p>မန်တုံမြို့၊ တပ်မတော်ပိတ် ဆို့</p> <p>IDPs</p> <p>JMC</p> <p>၁၇/ သတင်းသမားများ</p> <p>PPST</p>

		<p>အစည်းအဝေး အဖွဲ့မိန့်ခွန်းတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တွေအနေဖြင့် NCA လက်မှတ်ထိုးပြီးတော့ ချီတက်တဲ့နေရာမှာ အားနည်းချက်တွေရှိနေကြောင်း ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ် မှတူးစေးဖိုးမှ ပြောသည်။ ဗိုလ်မှူးကြီး ခွန်ဥက္ကာမှလည်း ‘ကျွန်တော်တို့ သွားနေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် မပျက် စီးဘဲနဲ့ ရှေ့ကိုတိုးနိုင်အောင် ကျွန်တော်တို့ လုပ်ချင်တဲ့ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေး ပွဲတွေလည်း အဓိပ္ပာယ် ပြည့်ပြည့်ဝဝနဲ့ လူမျိုးစုံမှာ လုပ် နိုင်အောင် ဒါတွေနည်းလမ်းရှာ တာပါ’ ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၉ ရက်မှာ ၁၀ ရက်အထိ နှစ်ရက်တာ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးတွင် သတင်း အချက်အလက်နှင့် လုံခြုံမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ပဒိုစောကွယ် ထူးဝင်း ခေါင်းဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (PPWT)၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် NCA စာချုပ်အပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ထားမှုများ တင်ပြ ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ရှေ့လုပ်ငန်း စဉ်ဆိုင်ရာ လမ်းစဉ်ချမှတ်မှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (7Day Link) (Mizzima Link) (MOI Link)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ဆွေးနွေးရာတွင် အောက်ခြေမှ ဌာနေတိုင်းရင်းသားများ လိုလားသည့်အချက်များပါဝင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးမျိုးအား မျှော်လင့် သည့်ဟု မြန်မာနိုင်ငံဌာနေတိုင်းရင်းသားများကွန်ရက်မှ အလုပ်အမှုဆောင် နော်အိအိမှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဌာနေတိုင်းရင်းသားများနေ့ပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။အခမ်းအနားကို မြန်မာနိုင်ငံဌာနေတိုင်းရင်းသားကွန်ရက်မှ ဦးဆောင်ကာ ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားပြဇာတ်ရုံတွင် ကျင်းပခဲ့ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအရပ်ရပ်မှ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ပါဝင်တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။(Mizzima Link)</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ ဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာအေးမောင်တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံးမှသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။“ဌာနေတိုင်းရင်းသားတွေ ဌာနေကနေမစွန့်ခွာနိုင်အောင် ဘာတွေပိုပေးဖို့လိုသလဲ၊ ဘယ်လိုလုံခြုံရေးစည်းတွေ ချဖို့လိုသလဲ၊ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသမှာ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားတွေ စွန့်ခွာသွားခဲ့လို့ရှိရင် ဖြစ်လာမယ့် အကျိုးဆက်ပေါ့ဗျာ အဲဒါတွေ ဆွေးနွေးခဲ့တာပါ” ဟု ဒေါက်တာအေးမောင် မှပြောသည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကိုနေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ/လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများတက်ရောက်ခဲ့ပြီး၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီဘက်မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအေးမောင်အပါအဝင် ပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးဘရိန်၊ ဦးဦးလှစော၊ ဦးဖေသန်း၊ ဦးအောင်ကျော်ဖိုးဦးဝေစိန်အောင် နှင့် ဦးခင်မောင်လတ် တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Mizzima Link) (RFA Link) (MOI Link)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများအတွက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော အလှူငွေ ကျပ်သန်း(၂၀၀)အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျှန်မှ နံနက် ၉နာရီ အချိန်တွင် နေပြည်တော် ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာနတွင် လာရောက်ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးမှ လက်ခံခဲ့သည်။ (MOI Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် Asian Peace and Reconciliation Council (APRC) ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းနှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဟောင်း Dr. Surakiart Sathirathai နှင့် အဖွဲ့တို့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် APRC မှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စဖြေရှင်းရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် APRC တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အလားအလာများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MOI Link)</p>	<p>ဌာနေ တိုင်းရင်းသားများ နေ့</p> <p>ANP – TMT</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၁၀။	၁၀.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ်လ ၁၀ရက်နေ့ နံနက် (၉) နာရီ (၃၀) မိနစ်ခန့်တွင် ကဆုန်ခ/ခဆုန်ခ (Kasung Hka)ချောင်းဖျား၌ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIA တပ်ရင်း (၁၁) နှင့် တပ်မတော် မမရ (၃၈၁/၃၈၄) ပူးပေါင်း စစ်ကြောင်းတို့ နေ့လည် (၁)နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားစဉ်အတွင်း ကျောင်းဆရာမတစ်ဦးဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး ဒေသခံများ ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် မိုးကောင်းမြို့နယ် နမ့်မိမ်း ရေအား လျှပ်စစ်အနီးတွင် တပ်မတော်နှင့် KIA တပ်ရင်း (၁၁) တို့ကြား တိုက်ပွဲငယ် တခု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (NAB Link) (Irrwaddy Link)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၊ တအာင်း(ပလောင်) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဖြစ်သည့် မနတုံမြို့ ရှိ ဒေသခံပြည်သူ (၁၀) ဦးခန့်အား မြန်မာ တပ်မတော်တပ်မ(၇၇) မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ထားသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောသည်။“ဒီနေ့မနက်အထိကတော့ သတင်းကတော့ ဆယ်ယောက်လောက် ရှိနေပြီဗျာ။ ဘယ်လို ဖမ်း တာလည်းဆိုရင် တပ်မ(၇၇)က တစ်အိမ်ဝင်တစ်အိမ်ထွက် လိုက်စစ်နေတာ။ ပြီးတော့ မြို့ ကို အစကတော့ အဝင်ခံပြီး အခုကျတော့ အဝင်ရော အထွက်ရော မခံတော့ဘူး။ မြို့ကိုဝင် လာတဲ့ လူတွေကလည်း ကိုယ့်ရဲ့ ဆွေမျိုးတွေအိမ်မှာ အိပ်လို့မရဘူးဗျာ။ တည်းလို့မရဘူး။ ဘုန်း ကြီး ကျောင်းတွေမှာပဲ တည်းနေရတာ။ အဲလိုတည်းတယ်ဆိုတော့ လူရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေပေါ့ နော် ဆပ်ပြာတို့ သွားတိုက်ဆေးတို့ ဝယ်ဖို့ထွက်လာချိန်မှာ ဒီလူက သံသယရှိတယ်ဆိုပြီး အကုန်လုံး ဖမ်းလိုက်တယ်။ ဖမ်းပြီးတော့ တပ်မ(၇၇)မှာ ထားတယ်။ ဆယ်ယောက်လောက် ရှိသွားပြီ” ဟု ပလောင်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ အလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင်ဦးသိန်းဇော် မှပြောသည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ရပ်ကွက်လူကြီးများ၊ မိသားစုဝင်များမှ တွေ့ဆုံခွင့်တောင်းဆိုထားသော်လည်း</p>	<p>KIA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR Violation</p>

ယခုအချိန်ထိ တွေ့ဆုံခွင့်မရသေးဟု ဦးသိန်းဇော်မှ ပြောသည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ဦးဇော်ဆိုင်အောင်၏ ဇနီးသည်ဖြစ်သူ မန်တိုမြို့ မှ သူနာပြု ဆရာမ ဒေါ်နန်းဟိန်းခမ်းမှလည်း “ကျမအမျိုးသားက ကချင်ဆိုတော့လေ ဦးဇော်ဆိုင်အောင်လေ။ သူတို့ က လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ကို ရှာဖွေနေတာဆိုတော့ ဒီလူက ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကေအိုင်အေပဲ ဖြစ် မှာပဲဆိုပြီး ဖမ်းလိုက်တာလေ။ တကယ်လို့ ပစ္စည်းတွေ အထောက်အထားတွေနဲ့ ဖမ်းတယ် ဆိုရင်တော့ ဖမ်းပေါ့။ အခုက ဖြစ်မှမဖြစ်နိုင်တာ ကျမတို့က ကေအိုင်အေနဲ့ အဆက်အစပ်မှ မရှိတာ။ ကျမအမျိုးသားက သာမန်ပြည်သူပဲလေ။ ကျမက မန်တိုက ဆေးရုံဝန်ထမ်း၊ သူနာ ပြုပါ။ ကျမအမျိုးသားက ကချင်လေ” ဟု ပြောသည်။ (NMG Link)

ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းပိုင်မြို့တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့မှ ၁၀ ရက်နေ့ထိ ၂ ရက်တာ ကျင်းပခဲ့သော NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဦးဆောင်အဖွဲ့ PPST အစည်း အဝေးကျင်းပပြီးနောက် လက်ရှိနိုင်ငံရေးအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ သဘောထားကြေညာချက်တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်သည့် ကာလတွင် ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း ဒေသအချို့၌ ဖြစ်ပွားနေသော စစ်ရေးပဋိပက္ခများကို အဆုံးသတ် နိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ထပ်မံပါဝင်လာရေးကို အစိုးရနှင့် တပ်မတော်မှ ကြိုးပမ်းရန်လည်း တိုက်တွန်းထားသည်။ NCA တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တပ်မတော် အကြား လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေသော စစ်ရေးပဋိပက္ခများကို အမြန်ဆုံးညှိနှိုင်းဖြေရှင်းရန် လိုအပ်နေပါသည်ဟူ၍ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြ ထားသည်။ (NCA)ကို အကောင်အထည်ဖော်မှု ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး (JICM) အမြန်ဆုံး ခေါ်ယူကျင်းပ၍ NCA အကောင်အထည်ဖော်မှု ပြန်လည် သုံးသပ်ရေး အမြန်ဆုံး ဆုံးဖြတ်ချက် ချပေးရန် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) မှ ချမှတ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ လက်ရှိ စုဖွဲ့ထားသည့် UPDJC ၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) အလုပ်ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးအဆင့်ဆင့်တွင် အပြန်အလှန် ဆက်စပ်မှု အားကောင်းရန်အတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ လုပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သော်လည်း လာမည့် အောက်တိုဘာထိ အချိန် ၂ လကြာ လက်ရှိ စုဖွဲ့မှုအတိုင်း ဆက်ထားရှိရန် PPST မှ ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ (Mizzima Link) (Tai Freedom Link) (The Ladies Link) (Irrawaddy Link)

PPST
ကြေညာချက်

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC) နှင့်နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့၏ ဆဋ္ဌမအကြိမ်အစည်းဝေးအား ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီမင်းရိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးစင်တာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနေမှုတွင် အချက် လေးချက် သဘောတူညီမှုရရှိပြီး ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ DPN အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ ကရင်အမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ခုဦးရယ်ကလည်း “ကျနော်တို့ သတင်းမီဒီယာထဲမှာ ဖော်ပြထားတာတွေ ကျနော်တို့ အပြည့်အစုံတော့ ကြားရပါတယ်။ တချို့ ကပြောကြတယ် နှစ်ချက်ပဲကျန်တယ်၊ တစ်ချက်ပဲကျန်တယ်။ သုံးလေးချက်ကျန်တယ် စသဖြင့်ပေါ့၊ ဘယ်နှစ် ချက်ပဲကျန်ကျန် ကျနော်တို့ ဆွေးနွေးတာက ၈ ချက် တစ်ချက်ကျန်ရင်လည်းပဲ ၈ ချက်သဘောမတူ သလိုပဲ ဖြစ်တယ်။ ၈ ချက်လုံးသဘောမတူလည်း ၈ ချက်လုံး မပြေလည်ဘူးဆိုတာကိုလည်း အဓိပ္ပာယ်ပေါက်ပါတယ်။ ဒါဟာအခြေပဲ” ဟု ပြောခဲ့သည်။ (The Voice Link) (NMG Live) (7Day Link) (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link) (MOI Link) (RFA Link) (7Day Link) (The Ladies Link) (DVB Link)

PC – DPN

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် (၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ထိုင်း Senior Staff Talks အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် ခဲ့သည့် ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်မှ Lt. Gen. Parinya Khoonnasee နှင့် အဖွဲ့တို့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI Link)

နိုင်ငံတကာ
ဆက်ဆံရေး

ဩဂုတ်လ ၁၁-ရက်နေ့တွင် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIA တပ်ရင်း (၁၁) နှင့် တပ်မတော် ၈၈၄ (၃၈၁/၃၈၄) ပူးပေါင်း စစ်ကြောင်းတို့ ထပ်မံတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တပ်မတော်ဘက်မှ နေ့လည် ၁၁နာရီခွဲခန့်မှစ၍ လက်နက်ကြီးဖြင့် ကဆုန်ခ ကျေးရွာဘက်သို့ ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲကြောင့်ကဆုန်ခရွာသားအချို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိပြီးရွာသားသုံးဦးအား တပ်မတော် မှ ဖမ်းဆီးထားပြီး အရပ်သားသုံးဦး သေနတ်ထိမှန်သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ဒေသခံများက ပြောခဲ့သည်။ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သူ ရွာသူ/ ရွာသား (၈၀၀) ကျော်အား မိုးကောင်းနှင့် နမ္မတီးမြို့ရှိ နှစ်ခြင်းအသင်းတော်နှင့် R.C.M အသင်းတော်များမှ ယာယီနေရာချထားပေးခဲ့သည်။ ညနေ (၆) နာရီခန့်တွင်လည်း ရွာအတွင်း၌ပင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (AA Link) (VOA Link) (Irrawaddy Link) (BBC Link) (7 Day Link) (Mizzima Link) (NMG Link) (VOA Link)

KIA – TMT
တိုက်ပွဲ

မော်လမြိုင်ခရိုင်ရှိ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSF) ၏ အမှတ် (၁) တပ်ရင်းနှင့် ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်နေသောတပ်မတော်တပ်ရင်း ပြန်လည်ဆုတ်ခွာ သွားမည်ဟု အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC)နှင့် UNFC ၏ DPN တို့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ၏ ဗဟိုကော်မတီဝင် နိုင်အောင်မင်းက ပြောခဲ့သည်။ နှစ် (၇၀) ပြည့် မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ အခမ်းအနားနှင့် စစ်ရေးပြပွဲကို တပ်မတော်ကပိတ်ပင်ခဲ့ပြီး မွန်ပြည်သစ် ပါတီအခြေစိုက်ရာဒေသတွင် နှစ်ဖက်တပ်များထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်ထားမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ (TheLadies Link)

မွန်ပြည်သစ်
တပ်မတော်
ဆက်ဆံရေး

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များနှင့် အစိုးရ တပ်မတော်တို့အကြား ခိုင်မာသည့် ယုံကြည်မှုများ တည်ဆောက်နိုင်ရန်နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနေဆဲ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ပြေလည်နိုင်ရန်အတွက် တပ်မတော်ဘက်မှ တိုင်းရင်းဒေသများတွင် ပြုလုပ်နေသည့် ထိုးစစ်များအား အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်ပေးပါရန် UNFC ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာကပြောဆိုခဲ့သည်။ (VOA Link)

UNFC
ပြောကြားချက်

		<p>မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို နေပြည်တော်ရှိ MICC - 2 တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ပညာရှင်များနှင့် လွှတ်တော်အမတ်များ၊ အစိုးရနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (The Voice Link) (7 day Link) (Irrawaddy Link) (BBC Link) (MOI Link) (MOI Link) (MOI Link) (MOI Link) (MOI Link) (MOI Link) (MOI Link)</p> <p>မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် ခုနစ်ဖွဲ့မှ အဖွဲ့တချို့နှင့် စစ်ရေးတင်မားမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသော်လည်း အစိုးရက မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်ခုနစ်ဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် လမ်းဖွင့်ထားသည်ဟု နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက ဩဂုတ်လ ၁၁ရက်နေ့ တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC)နှင့် UNFC၏ DPN တို့ ခြောက်ကြိမ်မြောက် တရားဝင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲအပြီး သတင်းစာရှင်လင်းပွဲတွင် ဦးဇော်ဌေးကပြောကြားခဲ့သည်။ (The Ladies Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းတွင် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ လက်ရှိအချိန်အထိ ၆ နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း ပေါက်ကွဲမှု အကြိမ် ၈၀၀ကျော်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ လူအယောက် ၁၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ကာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူ ၄၀၀ ကျော်ရှိပြီး၊ တံတားအစင်းပေါင်း ၈၀ ကျော် ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု ကချင်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲမှူးကြီးထွန်းဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ (RFA Link)</p>	<p>MDTF</p> <p>အစိုးရ ပြောကြားချက်</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်</p>
၁၂။	၁၂.၈.၂၀၁၇	<p>မန်ပန်ပြည်သူ့စစ်၏ ရဲပုံငွေကောက်ခံသည့် ဖြတ်ပိုင်းစာရွက်တစ်စောင်ကို မိုင်းရယ်၊ လားရှိုး၊ တန့်ယန်းဒေသများတွင် မန်ပန် ဌာနေပြည်သူ့စစ်မှ အတင်းအဓမ္မစစ်သားစုဆောင်းမှုများ ရှိနေသည်ဟု ဒေသခံလွှတ်တော်အမတ်များက ၁၂ရက်နေ့ တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (BBC Link)</p> <p>မွန်ပြည်သစ်ပါတီအား မွန်တော်လှန်ရေး အခမ်းအနားများတွင် စစ်ရေးပြု၊ သေနတ်ပစ်ဖောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လုံခြုံရေးအရ မသင့်လျော်ကြောင်း အကြောင်းပြချက်ဖြင့် အရှေ့တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်က ဩဂုတ်လ၁၂ရက်နေ့တွင် ခေါ်ယူ မေးမြန်းခဲ့ကြောင်း မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ပြည်တွင်းရေးရာ တာဝန်ခံ နိုင်ငံလုံးက ပြောခဲ့သည်။ ယင်းတွေ့ဆုံပွဲသို့ အရှေ့တောင်တိုင်း တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မျိုးဝင်း၊ တိုင်းဦးစီး ဗိုလ်မှူးကြီး တင်ထွဋ်နှင့် ဒုဗိုလ်မှူးကြီး ရဲထွဋ်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မွန်ပြည်သစ်ပါတီမှ နိုင်ငံလုံး အပါအဝင် ကိုယ်စားလှယ် ၃ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>အရပ်ဘက်နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းများအောက်တွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံရေးအရအသုံးချခံရလေ့ ရှိသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရေးမှ စစ်တပ်ကိုဖယ်ထုတ်ရန် ကြိုးစားခြင်းသည် လက်တွေ့တွင် မဖြစ်နိုင်ကြောင်းနှင့် အရပ်ဘက် အစိုးရအုပ်ချုပ်မှုအောက်မှာ စစ်တပ်ရှိရမည် ဆိုတာအနောက်တိုင်းအယူအဆသာဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာကျင့်သုံးဖို့ မဆီလျော်ဘူးဟု နေပြည်တော် MICC - 2 တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ၌ စစ်ဘက်-အရပ်ဘက်ဆက်ဆံရေးအကြောင်းဆွေးနွေးစဉ် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေး တက္ကသိုလ်မှ ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်မြင်ဦးကပြောဆိုခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link) (BBC Link)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အောင်မြင်ရန်အတွက် တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ၏ ခံယူချက်စိတ်ဓာတ်ပြောင်းလဲရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဆလင်းလျန်က ပြောကြားခဲ့သည်။ (Eleven Link)</p> <p>၆၇ နှစ်မြောက် ကရင်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားအား ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းအင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ စိန်ပိတာ စိန်ပေါလ်ဘုရားကျောင်း၌ အခမ်းအနား ပြုလုပ်ကျင်းပခဲ့ပြီး၊ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးနှင့် ကရင်အနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ပေါ် အခြေခံသည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ထားရန် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုးကပေးပို့သောသဝဏ်လွှာတွင် ၎င်းက ယင်းသို့ တိုက်တွန်းလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ (The Voice Link)</p> <p>(၆၇) နှစ်မြောက် ကရင်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားသို့ TNLA/PSLFနှင့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ (TNLA Link) (NAB Link)</p>	<p>HR Violation</p> <p>မွန်ပြည်သစ် တပ်မတော် ဆက်ဆံရေး</p> <p>အရပ်ဘက် စစ်ဘက် ဆက်ဆံရေး</p> <p>MDTF</p> <p>ကရင်အာဇာနည် နေ့</p> <p>ကရင်အာဇာနည် နေ့</p>
၁၃။	၁၃.၈.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ခမ်းမြို့နယ် ကောင်းပိုင်းကျေးရွာအနီးတွင် တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော် တပ်မ(၈၈)တို့ ၁၃ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း(၅း၂၀)နာရီမှ (၈း၀၀)ထိတိုက်ပွဲအပြင်းထန်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားပြီးနောက် တပ်မတော်မှ လက်နက်ကြီးဖြင့် ကောင်းပိုင်းကျေးရွာအနီးတဝိုက်သို့ ပစ်ခတ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ကျေးရွာအတွင်းမှ ဒေသခံ(၄)ဦး လက်နက်ကြီး ကျည်ထိမှန် ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ (TNLA Link) (VOA Link) (NMG Link) (The Voice Link)</p> <p>နိုင်ငံရေးတွင် တပ်မတော်ပါနေသည်မှာလုံခြုံရေးပြဿနာများအတွက် အစိုးရကိုကူညီဖြေရှင်းပေးနေတာဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တက္ကသိုလ်က ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်မြင်ဦးကပြောခဲ့သည်။ "ပထမဦးဆုံး တပ်မတော်ပါတယ် ဆိုတာကိုက လုံခြုံရေးပြဿနာတွေကို အစိုးရကို ကူညီပြီးတော့ ဖြေရှင်းပေးတာ၊ အစိုးရက Instrument တစ်ခုပဲလေ။ အစိုးရက ဒီနိုင်ငံကြီးတစ်ခုလုံး စည်းနဲ့ ကမ်းနဲ့ အသားကျသွားအောင်၊</p>	<p>TNLA - TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>အရပ်ဘက် စစ်ဘက် ဆက်ဆံရေး</p>

Institutionalize ဖြစ်အောင်ဘယ်လောက်ထိ ကိုင်တွယ်နိုင်လဲ၊ ဖြေရှင်းနိုင်လဲ။ အဲလို ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့အခါမှာလည်း ကိုယ်တိုင်မဖြေရှင်းနိုင်ရင် တပ်မတော်ကို အသုံးချနေရဦးမှာပဲ။ အဲလို ပြဿနာတွေ အမြဲတမ်းရှိနေသရွေ့ကတော့ တပ်မတော်နဲ့ အစိုးရနဲ့ အသုံးချတာနဲ့ အသုံးချခံတာ ဘယ်လိုပဲပြောပြော ဒါကတော့ရှိနေမှာပဲ” ဟု ၎င်းက ပြောခဲ့သည်။ (DVB Link)
